
  1 (89) 
 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 
  
 
 
 
 
 
Plats och tid  Nacka stadshus, Nackasalen klockan18.00 – 22.20 

   
 

 

Utses att justera 
 

Richard Wendt och Louise Ollivier  

Justeringsdatum 30 mars 2015 Paragrafer 46 - 103 
   
Underskrifter Sekreterare  

  Helena Meier 

 Ordförande  

  Lars Stenholm 

 Justerande  

  Richard Wendt 

               Louise Ollivier 
 
  



 
2 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 23 mars 2015 
Anslaget sätts upp 31 mars 2015 
Anslaget tas ned 22 april 2015 
Tid för laglighetsprövning  31 mars 2015 – 21 april 2015 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Görel Petersson 

Utdragsbestyrkande 
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 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X Tom § 71 Annika Jung T From § 50 

Cathrin Bergenstråhle X  Christer Lydig T  

Tobias Nässén X  Anna Kjellin Flory T  

Eva Öhbom Ekdahl X  Eivor Örenmark T  

Filip Wiljander X  Bo Bergkvist T From § 72 

Linda Norberg -  Nicole Bistoletti -  

Ylva Sandström -  Petter Larsson -  

Peter Zethreus X Ej §72 på grund av jäv Lennart Bergh T § 72 

Helene Skantze X  Oliver Rykatkin N  

Lars Stenholm X  Oskar Öholm -  

Eva Närvä Eickenrodt X  Lena Edström Sandin -  

Sofia Fölster -  Eric Lindahl N  

Susanne Markow X     

Henrik Barck X     

Johan Hiller X From § 50    

Vilma Mori Aguilar X     

Pernilla Hsu X     

Richard Wendt X     

Magnus Wakander X     

Lotta Riedel X     

Magnus Sjöqvist X From § 50    

Sebastian Ridderskans X     

Dominique Faymonville -     

Anders Bruhn X     

Folkpartiet liberalerna (FP)      

Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus T  

Monica Brohede Tellström X  Kurt Björkholm N  

Stefan Saläng -  Gertrud Lindgren N  
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Louise Granath X     

Mats Granath X     

Centerpartiet (C) 

Christine Lorne X Håkan Ekengren T  

Mia Wallgren - Ingmar Sahlgren N  

Hans Peters X     

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson  X Anders Tiger N  

Lydia Liu X Karolina Johansson -  

Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X  Ej §71 på grund av jäv Andreas Falk T  

Anita Johansson X  Majvie Swärd T  

Espen Bjordal -  Erik Svanfeldt T  

Helena Westerling -  Ella Tegsten T § 71 

Mattias Qvarsell X  Tom Johnsson -  

Martin Hellströmer X  Pia Ellström T  

Zakia Mirza X     

Kaj Nyman  X     

Gunnel Nyman Gräff X     

Kürsad Orhan -     

Maria Lähetkangas X     

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Åsa Marnell X  Ninni Lindberg T  

Sidney Holm X  Per Chrisander N  

Louise Ollivier X  Desha Svenneborg -  

Magnus Söderström X  Mathias Zachariassen N  

Lisskulla Zayane X     

Roger Bydler X     

Pascal Fall -     

Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Shahin Malak -  

Bosse Ståldal X  Johan Kjellman N  

Efson Goutom X     

Mikael Carlsson X     
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Vänsterpartiet (V) 
Camilla Carlberg X  Lars Örback -  
Rolf Wasteson -  Barbro Sörman T  
Birgit Hansson X     
Sverigedemokraterna (SD)      

Eric Myrin X  Åsa Nyberg -  

David Bergquist X  Esa Örmä -  
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§ 46 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Richard Wendt och Louise Ollivier att jämte ordföranden 
justera protokollet. Justeringen äger rum den 30 mars 2015 klockan 16 i Nacka stadshus, 
entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 47 Dnr KFKS 2015/239-019 

Enkel fråga om samordning och samverkansfunktion för 
att motverka rekrytering till extrema grupper 
Enkel fråga den 23 mars 2015 av Zakia Mirza (S) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau 
 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 
- - - - - 
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§ 48 Dnr KFKS 2015/238-044 

Enkel fråga om kostnadskalkyl över kommunala 
investeringar 
Enkel fråga den 23 mars 2015 av Bosse Ståldal (NL) till kommunstyrelsens ordförande 
Mats Gerdau 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 
- - - - - 
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§ 49 Dnr KFKS 2015/91-619 

Kommunens strategi för bemanning i grundskolan 
Interpellation den 2 februari 2015 av Majvie Swärd, Gunnel Nyman Gräff och Martin 
Hellströmer (S) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Svar  
Interpellation 
 
- - - - - 
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§ 50 Dnr KFKS 2014/825-113 

Ny ersättare (SD) i kommunfullmäktige 
 

Notering 
Länsstyrelsen har utsett Esa Örmä till ny ersättare. 
 
- - - - - 
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§ 51 KFKS 2014/825-113  

Val av styrelse för Nacka Stadshus AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2015 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2016 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Mats Gerdau M Tobias Nässén M 
Cathrin Bergenstråhle M Helene Skantze  M 
Mats Granath FP Michael Sandberg FP 
Hans Peters C Christine Lorne C 
Jan-Eric Jansson KD Anders Tiger KD 
Khashayar Farmanbar S Kaj Nyman S 
Jonatan Larsen S Sidney Holm MP 
Louise Ollivier MP Rolf Wasteson V 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 2 februari 2015 § 6 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 52 KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Stadshus AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2015 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2016 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
Mats Gerdau, ordförande M 
Mats Granath, 1:e vice ordförande FP 
Khashayar Farmanbar, 2:e vice 
ordförande 

S 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 2 februari 2015 § 7 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 53 KFKS 2014/825-113 

Val av styrelse för Nacka Energi AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2015 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2016 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Marianne Flink  M Lennart Örenmark M 
Christer Lydig M Helena Söderqvist M 
Peter Bladh M Johan Norman FP 
Göran Fredriksson FP Ingmar Sahlgren C 
Soledad Aguilar Oddershede C Jonas Lindberg KD 
Erik Svanfeldt S Suzanne Weigl  S 
Lennart Rosberg S Sidney Holm MP 
Louise Ollivier MP Birgit Hansson V 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 2 februari 2015 § 9 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 54 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Energi AB för tiden från ordinarie 
bolagsstämma 2015 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2016 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
 
    
Marianne Flink, ordförande M   
Soledad Aguilar Oddershede, 1:e vice 
ordförande 

C   

Louise Ollivier, 2:e vice ordförande MP   
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 2 februari 2015 § 10 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 55 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av styrelse för Nacka Energi Försäljnings AB för 
tiden från ordinarie bolagsstämma 2015 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2016 

Beslut 
Till rubricerat uppdrag väljs 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Marianne Flink M Lennart Örenmark M 
Christer Lydig M Helena Söderqvist M 
Peter Bladh M Johan Norman FP 
Göran Fredriksson  FP Ingmar Sahlgren C 
Soledad Aguilar Oddershede C Jonas Lindberg KD 
Erik Svanfeldt S Suzanne Weigl  S 
Lennart Rosberg S Sidney Holm MP 
Louise Ollivier MP Birgit Hansson V 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 2 februari 2015 § 12 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 56 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Energi Försäljnings AB för tiden 
från ordinarie bolagsstämma 2015 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2016 

Beslut 
Till rubricerat uppdrag väljs 
 
    
    
Marianne Flink, ordförande M   
Soledad Aguilar Oddershede, 1:e vice 
ordförande 

C   

Louise Ollivier, 2:e vice ordförande MP   
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 2 februari 2015 § 13 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 57 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av styrelse för Nysätra Fastighets AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2015 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2016 

Beslut 
Till rubricerat uppdrag väljs 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Mats Gerdau  M Tobias Nässén M 
Cathrin Bergenstråhle M Helene Skantze  M 
Stefan Saläng FP Lars Hammarén FP 
Hans Peters C Christine Lorne C 
Jan-Eric Jansson KD Anders Tiger KD 
Majvie Swärd S Jonatan Larsen S 
Carl-Magnus Grenninger S Sidney Holm MP 
Louise Ollivier MP Rolf Wasteson V 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 2 februari 2015 § 15 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
  



 
24 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 58 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nysätra Fastighets AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2015 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2016 

Beslut 
Till rubricerat uppdrag väjs 
 
Mats Gerdau, ordförande M 
Stefan Saläng, 1:e v ordförande FP 
Majvie Swärd, 2:e v ordförande S 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 2 februari 2015 § 16 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 59 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare (M) i äldrenämnden 

Beslut 
Som ny ersättare väljs Ingemar Eriksson, Alphyddevägen 63, 131 35 NACKA. 
 
- - - - - 
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 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 60 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare (M) i miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden 

Beslut 
Som ny ersättare väljs Mikael Sandström, Odenvägen 5 A, 13338 SALTSJÖBADEN. 
 
- - - - - 
  



 
27 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 
 

§ 61 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(M) i socialnämnden från Nicole Bistoletti samt val av ny 
ersättare 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Moa Bern, Syrenparken 8, 13335 SALTSJÖBADEN. 
 
- - - - - 
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 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 
 

§ 62 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(M) i arbets- och företagsnämnden från Jennie Lindqvist 
samt val av ny ersättare 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 63 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman (M) efter Nicole Bistoletti som 
entledigats 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Som ny nämndeman väljs Anita Hillerström Vagli, Liljekonvaljens Väg 8, 132 45 
SALTSJÖ-BOO. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 64 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman (M) efter Kjell Eurén som 
entledigats 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Som ny nämndeman väljs Bo Bergkvist, Tibastvägen 25, 138 35 ÄLTA. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 65 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(S) i arbets- och företagsnämnden från Joe Malmkvist 
samt val av ny ersättare 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Som ny ersättare väljs Maria Svensson, Uddvägen 10, 131 55 NACKA. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 
 
 

§ 66 Dnr KFKS 2013/191-040 

Justerade bolagsordningar för de helägda dotterbolagen 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer justerade bolagsordningar för Nacka Stadshus AB, Nacka 
Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB och Nysätra Fastighets AB. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige utser årligen lekmannarevisorer till de aktiebolag som Nacka kommun 
äger 100% i. Hur många lekmannarevisorer som ska väljas till respektive aktiebolag styrs av 
bolagsordningen. Beslutet innebär att kommunfullmäktige kan utse samma antal 
lekmannarevisorer till bolagen som det antal revisorer som utses till den övriga kommunala 
verksamheten.  
 
De bolag som är helägda av Nacka kommun är Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, 
inklusive dotterbolaget Nacka Energi Försäljnings AB och Nysätra Fastighets AB. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 58 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 februari 2015 
Justerad bolagsordning för Nacka Stadshus AB 
Justerad bolagsordning för Nacka Energi AB 
Justerad bolagsordning för Nacka Energi Försäljnings AB 
Justerad bolagsordning för Nysätra Fastighets AB 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens den 2 mars 2015 § 58 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fastställer justerade bolagsordningar för 
Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB och Nysätra 
Fastighets AB. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - -  



 
33 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 67 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av åtta lekmannarevisor för Nacka Stadshus AB för 
perioden 2015-2018 

Beslut 
Till rubricerat uppdrag väljs 
 

Revisorer Parti 
Lars Berglund M 
Ingegerd Thorngren M 
Birgitta Westman FP 
Kerstin Malmström C 
Stefan Herczfeld KD 
Yvonne Wessman S 
Henrik Sundström MP 
Dan Johansson V 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 2 februari 2015 § 5 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 68 KFKS 2014/825-113 

Val av åtta lekmannarevisor för Nacka Energi AB för 
perioden 2015-2018 

Beslut 
Till rubricerat uppdrag väljs 
 

Revisorer Parti 
Lars Berglund M 
Ingegerd Thorngren M 
Birgitta Westman FP 
Kerstin Malmström C 
Stefan Herczfeld  KD 
Yvonne Wessman S 
Henrik Sundström MP 
Dan Johansson V 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 2 februari 2015 § 8 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
35 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 69 KFKS 2014/825-113 

Val av åtta lekmannarevisor för Nacka Energi 
Försäljnings AB för perioden 2015-2018 

Beslut 
Till rubricerat uppdrag väljs 
 

Revisorer Parti 
Lars Berglund M 
Ingegerd Thorngren M 
Birgitta Westman FP 
Kerstin Malmström C 
Stefan Herczfeld  KD 
Yvonne Wessman S 
Henrik Sundström MP 
Dan Johansson V 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 2 februari 2015 § 11 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 70 KFKS 2014/825-113 

Val av åtta lekmannarevisor för Nysätra Fastighets AB 
för perioden 2015-2018 

Beslut 
Till rubricerat uppdrag väljs 
 

Revisorer Parti 
Lars Berglund M 
Ingegerd Thorngren M 
Birgitta Westman FP 
Kerstin Malmström C 
Stefan Herczfeld  KD 
Yvonne Wessman S 
Henrik Sundström MP 
Dan Johansson  V 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 2 februari 2015 § 14 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 71 Dnr KFKS 2014/339-040 

Exploateringsredovisning T3 2014 - beslut om ny budget 
för sju stadsbyggnadsprojekt 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer exploateringsbudgeten och ökar den totala 
investeringsbudgeten med 14,3 miljoner kronor enligt redovisade revideringar. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att i kommande exploateringsredovisningar ska förändringar 
från ursprungligen beslutad budget framgå tydligare än vad de nu gör. 

 
Notering 
Khashayar Farmanbar deltog inte i ärendet på grund av jäv. 
 

Ärendet 
Exploateringsverksamheten omfattar 201 stadsbyggnadsprojekt som tillsammans har syftet 
att ge förutsättningar för fler bostäder och verksamhetslokaler i kommunen. 2015 väntas 15 
projekt avslutas. Senaste budgetjusteringen gjordes i samband med tertialbokslut två 2014. 
Sammantaget för projektportföljen beslutar kommunfullmäktige om en budgetändring så 
att nettokostnaden ökar med 14,3 miljoner kronor. För sju projekt beslut beslutas 
budgetförändringar. Den största budgetförändringen berör projektet Tvärbanan där 
kostnaderna ökar med 14,8 miljoner kronor till följd av ledningsarbeten. Kostnaderna i 
projektet studentbostäder Ektorp ökar med 3,6 miljoner kronor till följd av ökade 
kostnader för ombyggnaden av Ektorpsvägen, marksanering och administrativa kostnader. 
För projektet Område W minskar kostnaderna med 4,4 miljoner kronor.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 49 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 26 januari 2015 
Bilaga 1, Projekttabell, alla projekt 
Bilaga 2, Projekttabell, projekt med ny budget 
Bilaga 3, Projektbeskrivning för projekt med ny budget 
Bilaga 4, Projektlista 
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 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 49 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige fastställer exploateringsbudgeten och ökar den totala 
investeringsbudgeten med 14,3 miljoner kronor enligt redovisade revideringar. 
 

Yrkanden 
Hans Peters yrkade, med instämmande av Mats Gerdau, Gunilla Grudevall Steen och Jan 
Eric Jansson, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Christina Ståldal yrkade, med instämmande av Roger Bydler, Eric Myrin och Birgit 
Hansson, att projektet Morningside Marina skulle avslutas. Mats Gerdau yrkade avslag på 
detta yrkande. 
 
Christina Ståldal yrkade att projektet Boovägen skulle avslutas. Mats Gerdau yrkade avslag 
på detta yrkande. 
 
Christina Ståldal yrkade, med instämmande av Eric Myrin, att projektet studentbostäder 
Alphyddan skulle avslutas. Mats Gerdau yrkade avslag på detta yrkande. 
 
Roger Bydler yrkade, med instämmande av Birgit Hansson, att projektet Österleden skulle 
avslutas. Mats Gerdau yrkade avslag på detta yrkande. 
 
Eric Myrin yrkade att projekten flerbostadshus Ektorpsrondellen och bostäder i 
Tollareängen skulle avslutas. Mats Gerdau yrkade avslag på detta yrkande. 
 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Kaj Nyman, Christina Ståldal, Roger Bydler och 
Eric Myrin, att i kommande exploateringsredovisningar ska förändringar från ursprungligen 
beslutad budget framgå tydligare än vad de gör idag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige tog först ställning till exploateringsredovinsingen exklusive de projekt 
som det fanns yrkanden om att de skulle avslutas. Kommunfullmäktige biföll därvid Hans 
Peters yrkande. 
 
Kommunfullmäktige biföll Mats Gerdaus tilläggsyrkande om tydligare redovisning av 
förändringar från ursprungligen beslutad budget. 
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 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ordföranden ställde proposition på Christina Ståldals yrkande om att projektet 
Morningside Marina skulle utgå mot Mats Gerdaus yrkande om avslag på det yrkandet och 
fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 36 röster för Mats Gerdaus yrkande och 16 röster för Christina Ståldals 
yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallits Mats Gerdaus yrkande, vilket innebar 
att projektet Morningside Marina ska fortsätta. 9 ledamöter avstod. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista Morningside Marina 
 
Ordföranden ställde proposition på Roger Bydlers yrkande om att projektet Österleden 
skulle utgå mot Mats Gerdaus yrkande om avslag på det yrkandet och fann att Mats 
Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 
44 röster för Mats Gerdaus yrkande och 10 röster för Roger Bydlers yrkande. 
Kommunfullmäktige hade således bifallits Mats Gerdaus yrkande, vilket innebar att 
projektet Österleden ska fortsätta. 7 ledamöter avstod. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista Österleden 
 

Ordföranden ställde proposition på Christina Ståldals yrkande om att projektet Boovägen 
skulle utgå mot Mats Gerdaus yrkande om avslag på det yrkandet och fann att Mats 
Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 
57 röster för Mats Gerdaus yrkande och 4 röster för Christina Ståldals yrkande. 
Kommunfullmäktige hade således bifallits Mats Gerdaus yrkande, vilket innebar att 
projektet Boovägen ska fortsätta.  
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista Boovägen 
 

Ordföranden ställde proposition på Christina Ståldals yrkande om att projektet 
studentbostäder Alphyddan skulle utgå mot Mats Gerdaus yrkande om avslag på det 
yrkandet och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 55 röster för Mats Gerdaus yrkande och 6 röster för 
Christina Ståldals yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallits Mats Gerdaus 
yrkande, vilket innebar att projektet studentbostäder Alphyddan ska fortsätta.  
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista studentbostäder Alphyddan 
 

Med bifall till Mats Gerdaus yrkande avslog kommunfullmäktige Eric Myrins yrkande om 
att projekten Ektorpsrondellen och Tollareängen skulle avslutas. 
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 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Reservationer 
Birgit Hansson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet vill att projekten Morningside marina och Österleden utgår ur beslutet. 
Morningside är ett projekt för ett exklusivt boende utan kollektivtrafik på nära håll. Det är 
dåligt för miljön och det är också dåligt ur ett jämställdhetsperspektiv – det är ofta kvinnor 
som åker kollektivt, även bland den grupp människor som detta projekt vänder sig till. 
Österleden är ett projekt som bygger på ökat bilåkande. På sikt kommer bilåkandet att 
minska i regionen av miljö- och resursskäl. Redan nu måste istället satsning göras på 
kapacitetsstark och bekväm kollektivtrafik. Projekt av den här typen fungerar som 
gökungar som tränger ut dessa nödvändiga satsningar.  
När det gäller Kvarnholmsbron är det ett projekt som Vänsterpartiet motsatt sig. Även det 
av miljöskäl då det också uppmuntrar till ökat bilåkande. Samtidigt så är uppgifterna om 
kostnaderna för bron missvisande. Det bidrag som kommer från exploateringen på 
Kvarnholmen var, när beslutet om medfinansiering togs, bara till en del avsedda för bron, 
resten för andra infrastrukturinvesteringar som påverkas av byggandet på Kvarnholmen. 
Nu har hela beloppet lagts på bron vilket gör att den ser betydligt billigare ut för 
Nackaborna men den minskningen får istället kommunen, och därmed Nackaborna, istället 
punga ut med i de andra projekten. Detta är ett vilseledande sätt att redovisa kostnader, 
detta f.ö. utan förändrade beslut.” 
 
Roger Bydler anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Kaj Nyman lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vid flera tillfällen har den socialdemokratiska gruppen pekat på vikten av att kunna följa 
förändringar i exploateringsbudgeten över tid. Vi har respekt för att det kan vara svårt att 
med precision förutsäga kostnader tidigt i processen. Det är alltså naturligt att det sker 
förändringar i exploateringskostnaderna. Vissa projekt blir dyrare, andra billigare. Dock är 
det enligt vår mening viktigt att dessa förändringar över tid går mot ett neutralt resultat. 
Den genomgång vi själva gjort av T3.ornas budgetförändringar under de senaste fyra åren 
visar på ett kraftigt sammantaget minusresultat. Våra egna beräkningar, med de osäkerheter 
de har, visar att projekten sammanlagt blivit ca 300 miljoner dyrare än 
ursprungsbudgeterna. Vi noterar nu att majoriteten är beredd att medverka till att 
genomgångarna av projektens budgetar blir djupare. Vår förhoppning är förstås att en 
grundligare analys av exploateringsbudgetarna ska hjälpa oss att minska de stora 
överdragen. Det är viktigt, inte minst för oss i oppositionen som inte har tillgång till den 
expertis som majoriteten förfogar över, har hållbara utgångspunkter för de beslut vi 
medverkar i när det gäller kommunens investeringar.” 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Sju stadsbyggnadsprojekt behöver nu en ny budget. Av samtliga uppräknade projekt vill 
Nackalistan att projektet Boovägen, Alphyddan, Morningside Marina, förnyelseområdens 
finansieringsmodell ska utgå. Nackalistan anser att omfånget och tiden för hela projektet 
Nacka bygger stad behöver minskas ned och tas under omprövning. Inte minst med tanke 
på den svåra kommande trafiksituationen men också på bevarande av Nackas karaktär och 
grönområden, särskilt Ryssbergen. Den stora minusposten vad gäller projektet Älgö är 
gigantisk. Varje meter väg där kostar över 30.000 kr pga bristande kompetens m. m. enligt 
den analys som tidigare högste ansvarige tjänsteman presenterade. Med tanke på framtiden 
och den stora mängd kommande projekt så är det oroväckande. Norra Skuru är ett projekt 
som kan ligga i stöpsleven på liknande sätt som Älgö. Där har man i NTN redan aviserat 
en höjning på 20 miljoner kr eller kanske mer beroende på den svåra topografin. En viktig 
faktor för politiken är att ursprungskalkylen alltid borde redovisas av projekt då man t ex 
äskar mer budgetmedel och att handlingsalternativ borde finnas med.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Detaljplanen för projektet Morningside Marina är nu ute på samråd. Centerpartiet 
kommer efter det att ta slutgiltig ställning till utbyggnaden. Vi har hittills haft kritiska 
synpunkter på byggnadernas höjd, omfattning och den samlade gestaltningen av området.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 72 Dnr KFKS 2014/891-251 

Exploateringsavtal för flerbostadshus på fastigheten 
Sicklaön 202:9 vid Ektorpsrondellen  
Stadsbyggnadsprojekt 9221 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen skall ingå föreslaget exploateringsavtal med 
LC Ektorp fastigheter AB avseende detaljplan för flerbostadshus inom fastigheten Sicklaön 
202:9 vid Ektorpsrondellen. 
 

Notering 
Peter Zethraeus deltog inte i ärendet på grund av jäv. 

Ärendet 
Detaljplanens syfte är att skapa förutsättningar för ett flerbostadshus som delvis innehåller 
hyresrätter. Byggnaden ska placeras med hänsyn till terräng, vegetation och omgivning och 
uppföras i sex våningar. Exploateringsavtalet förutsätter att kommunfullmäktige antar 
förslaget till detaljplan för flerbostadshus inom fastigheten Sicklaön 202:9.  
 
Exploateringsavtalet innebär att kommunen överlåter mark till exploatören, ansöker om 
fastighetsbildning, projekterar och bygger ut allmänna anläggningar. Kommunen bevakar 
vidare att gestaltningen för byggnation och anläggningar på kvartersmark följs. Exploatören 
erlägger köpeskilling för marken, bekostar förrättningen, bekostar de allmänna 
anläggningarna och erlägger anslutningsavgift för VA. Kommunen säljer park- och 
gatumark för 650 000 kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 50 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 20 oktober 2014 
Ärendeöversikt 
Exploateringsavtal med bilagor 
Gällande Projektbudget 
Registreringsbevis och firmatecknare 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 50 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunen skall ingå föreslaget 
exploateringsavtal med LC Ektorp fastigheter AB avseende detaljplan för flerbostadshus 
inom fastigheten Sicklön 202:9 vid Ektorpsrondellen. 
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson yrkade, med instämmande av Filip Wiljander, Christine Lorne, Gunilla 
Grudevall Steen och Cathrin Bergenstråhle, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Majvie Swärd yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, Birgit Hansson, att ärendet 
skulle återremitteras för att arbeta fram ett förslag som ger byggnaden en bättre framtoning 
till den intilliggande omgivningen samt att denna detaljplan om möjligt tas in i ett större 
sammanhang där utformningen av Ektorps centrum finns med. 
 
Eric Myrin instämde i första hand i Majvie Svärds yrkande om återremiss. I andra hand 
yrkade han avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Majvie Svärds yrkande om återremiss och fann att det 
hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 röster mot 
yrkandet om återremiss och 20 röster för det. Fullmäktige hade således avslagit yrkande om 
återremiss. Sju ledamöter avstod. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista återremiss  
 

Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande om bifall till kommunstyrelsens 
förslag mot Eric Myrins yrkande om avslag på det och fann att Mats Gerdaus yrkande hade 
bifallits. Vid voteringen avgavs 34 röster för Mats Gerdaus yrkande och 2 röster för Eric 
Myrins yrkande. Fullmäktige hade således bifallit Mats Gerdaus yrkande. 25 ledamöter 
avstod. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista återremiss  

Protokollsanteckningar 
Christine Lorne lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det blivande huset har förskjutits något söderut och lagts nära vägen för att på så sätt 
kunna bevara en större del av den gröna dunge med ekar som finns på baksidan. Skulle 
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man flytta upp huset längre upp i backen skulle det behövas mer sprängningar i berget och 
dessutom skulle den gröna ytan minska. Vad som är positivt nu är att den stora eken ner 
mot rondellen kan stå kvar. Byggherren och arkitekterna bör nu vinnlägga sig om ta fram 
ett gestaltningsmässigt bra förslag på hur det blivande huset ska se ut.” 
 
Birgit Hansson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Som Vänsterpartiet skrivit tidigare är inte detta ett bra förslag. Det handlar om ett enstaka 
nytt hus i ett vackert och centralt läge i Ektorps centrum utan att kommunen har någon idé 
om helheten i utvecklingen. Det borde finnas en genomtänkt strategi för hur hela Ektorps 
centrum och närliggande omgivningar ska utvecklas och byggas ut. Detta exempel på 
frimärksplanering bör skrotas - istället bör ett förslag för hela Ektorp tas fram - liknande 
det som nu finns för Orminge centrum. Ett kommunalt bostadsbolag kombinerat med mer 
kommunalt markägande skulle främja denna planering och utveckling och ersätta dagens 
slumpmässiga, oförutsägbara planering.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Förändringar har gjorts av huset vid Ektorpsrondellen efter massiv kritik från politiker 
och engagerade berörda. Förändringen har gjort att huset har blivit bättre men inte 
optimalt. Det blir så när byggfirmorna bestämmer en stor del av utformning, 
upplåtelseformer och nivå på miljövänligt byggande. Exemplet i Tollare med 
flerfamiljshuset är ett tydligt exempel på detta. Nacka överlåter en för stor del av ansvaret 
till byggfirmorna av husens utformning och något positivt konkret avtryck från 
Cannesresor och liknande syns inte ett spår. Det är en generell kritik och Nackalistan valde 
denna gång att med dessa generella förbehåll med tvekan godkänna det förändrade 
förslaget.”  
 
- - - - - 
  



 
45 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 73 KFKS 2012/491-214 

Detaljplan för nytt flerbostadshus vid Ektorpsrondellen 
på Sicklaön 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar planförslaget. 
 

Ärendet 
Syftet med planen är att möjliggöra för uppförande av ett flerbostadshus på fastigheten 
Sicklaön 202:9 samt inom en mindre del av den kommunala fastigheten Sicklaön 40:14.  
 
Planområdet ligger i centrala Ektorp nära Ektorpsrondellen. Området angränsar till 
Ektorpsvägen i öster och Värmdövägen i söder. Nacka närsjukhus och Ektorps centrum är 
två viktiga närliggande serviceenheter i området.  
 
Detaljplanen gör det möjligt att bygga ett nytt flerbostadshus med cirka 40-50 nya 
lägenheter utmed Ektorpsvägen. Det nya flerbostadshuset kan få sju våningar och ska 
anpassas till höjdskillnader på tomten genom att den nedre våningen delvis ligger i 
suterräng. Bottenvåningen mot Ektorpsvägen ska innehålla lokaler och parkering ska 
ordnas i garage under byggnaden. En jätteek som växer strax söder om planområdet ska 
bevaras. Ekens krona är inmätt och skyddsåtgärder ska vidtas för eken under byggtiden. En 
skyddad gård för utevistelse och småbarnslek ska ordnas inom kvartersmarken. 
Ombyggnad av Ektorpsvägen med bland annat en ny gång- och cykelbana ingår. 
 
Exploatören bekostar allmänna anläggningar som utbyggnaden av lokalgata och gångbanor 
i anslutning till gatan samt hela utbyggnaden av flerbostadshus och övriga byggnader eller 
anläggningar på kvartersmark. Det ekonomiska ansvaret för utbyggnaden i övrigt såsom 
vatten, avlopp, el- och teleledningar, teknisk kontroll, fastighetsbildning regleras i 
exploateringsavtalet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 51 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 15 oktober 2014 § 255 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 24 oktober 2014 
Planbeskrivning 
Detaljplanekarta 
Utlåtande 
Miljöredovisning 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 51 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige antar planförslaget. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 15 oktober 2014 § 255 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte detaljplanen och hemställde hos 
kommunfullmäktige att planförslaget antas. 
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson yrkade, med instämmande av Filip Wiljander, Christine Lorne, Gunilla 
Grudevall Steen och Cathrin Bergenstråhle, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Majvie Swärd yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, Birgit Hansson, att ärendet 
skulle återremitteras för att arbeta fram ett förslag som ger byggnaden en bättre framtoning 
till den intilliggande omgivningen samt att denna detaljplan om möjligt tas in i ett större 
sammanhang där utformningen av Ektorps centrum finns med. 
 
Eric Myrin instämde i första hand i Majvie Svärds yrkande om återremiss. I andra hand 
yrkade han avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Majvie Svärds yrkande om återremiss och fann att det 
hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 röster mot 
yrkandet om återremiss och 20 röster för det. Fullmäktige hade således avslagit yrkande om 
återremiss. Sju ledamöter avstod. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista återremiss  
 

Med avslag på Eric Myrins yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande att anta förslaget till detaljplan. 
 

Protokollsanteckningar 
Majvie Swärd lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp.  
 
”Vi anser att förslaget saknar finess i gestaltning och utförande. Förslaget är enkelt staplade 
ekonomiska moduler utan hänsyn till plats, utblickar eller omgivande hus. 
Med den markpolitik som Nacka kommun har och som kännetecknar moderaterna i 
Nacka, blir kommunen bunden av vad ägarna av obebyggda fastigheter har lust att göra. Vi 
socialdemokrater anser att kommunen bör ha – och borde ha haft – en mycket mer aktiv 
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markpolitik och se till att äga den mark som fortfarande är obebyggd. Då hade MSN 
kunnat påverka byggherrar att bygga med en mer tilltalande gestaltning. Det hade 
underlättats även med ett kommunalt bostadsbolag. Då hade kommunen inte heller varit 
tvungen att genom föra ”frimärksplanering”. I detta fall hade också varit angeläget och 
befogat att detaljplanera ett större område omfattande bl a Ektorp centrum. 
Den nya detaljplanen medför att de som bor i de sydligaste lägenheterna i befintlig byggnad 
norr om det aktuella planområdet kommer att få sina balkonger endast några meter från 
det nya huset, vilket innebär en avsevärd försämring för dessa boende. Möjligheterna att 
undvika den typen av försämringar hade varit betydligt större om kommunen ägt 
markområdet.” 
 
Birgit Hansson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Som Vänsterpartiet skrivit tidigare är inte detta ett bra förslag. Det handlar om ett enstaka 
nytt hus i ett vackert och centralt läge i Ektorps centrum utan att kommunen har någon idé 
om helheten i utvecklingen. Det borde finnas en genomtänkt strategi för hur hela Ektorps 
centrum och närliggande omgivningar ska utvecklas och byggas ut. Detta exempel på 
frimärksplanering bör skrotas - istället bör ett förslag för hela Ektorp tas fram - liknande 
det som nu finns för Orminge centrum. Ett kommunalt bostadsbolag kombinerat med mer 
kommunalt markägande skulle främja denna planering och utveckling och ersätta dagens 
slumpmässiga, oförutsägbara planering.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Förändringar har gjorts av huset vid Ektorpsrondellen efter massiv kritik från politiker 
och engagerade berörda. Förändringen har gjort att huset har blivit bättre men inte 
optimalt. Det blir så när byggfirmorna bestämmer en stor del av utformning, 
upplåtelseformer och nivå på miljövänligt byggande. Exemplet i Tollare med 
flerfamiljshuset är ett tydligt exempel på detta. Nacka överlåter en för stor del av ansvaret 
till byggfirmorna av husens utformning och något positivt konkret avtryck från 
Cannesresor och liknande syns inte ett spår. Det är en generell kritik och Nackalistan valde 
denna gång att med dessa generella förbehåll med tvekan godkänna det förändrade 
förslaget.”  
 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det blivande huset har förskjutits något söderut och lagts nära vägen för att på så sätt 
kunna bevara en större del av den gröna dunge med ekar som finns på baksidan. Skulle 
man flytta upp huset längre upp i backen skulle det behövas mer sprängningar i berget och 
dessutom skulle den gröna ytan minska. Vad som är positivt nu är att den stora eken ner 
mot rondellen kan stå kvar. Byggherren och arkitekterna bör nu vinnlägga sig om ta fram 
ett gestaltningsmässigt bra förslag på hur det blivande huset ska se ut.” 
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Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Nu börjar så smått Nacka stad växa fram. 
Detta är ett hus med stad känsla, som ligger nära kollektivtrafik, och som placerar garaget 
under huset. 
Bebyggelsen kommer att stärka handeln i området, då det blir en tillförsel av kundunderlag. 
Glädjande är att ca 40% av lägenheterna kommer att bli hyresrätter, vilket har varit viktigt 
för Folkpartiet. 
I planen har också ’Skvaller eken’ kunnat bevaras, det har varit en av förutsättningarna för 
att Folkpartiet kunnat tillstyrka förslaget. 
Dessvärre har gestaltningen fått delvis stryka på foten. Detta måste rättas till i kommande 
planer, vi måste kunna ställa krav på byggföretag angående vikten av bra gestaltning.” 
 
- - - - - 
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§ 74 Dnr KFKS 2015/72-251 

Exploateringsavtal för detaljplan för Kontor Uddvägen, 
fastigheten Sicklaön 346:1 m.fl. samt avtal med 
Trafikverket, fastigheten Sicklaön 83:3  
 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner att kommunen ingått exploateringsavtal med Atrium 
Ljungberg Uddvägen AB (org.nr 556781-3067) för fastigheten Sicklaön 346:1 m fl. 
 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra ny bebyggelse för kontor, handel, kultur, 
utbildning mm och, i enlighet med kommunens översiktsplan Hållbar framtid i Nacka 
(2012), bidra till utvecklingen av västra Sicklaön till en mer sammanhängande och tät 
stadsdel. 
 
Det nu beslutade exploateringsavtalet innebär att exploatören bekostar utbyggnaden av 
allmänna anläggningar samt att kommunens arbete i samband med detta säkerställs. Detta 
medför att projektet inte belastar kommunens ekonomi annat än med ökad framtida 
driftskostnad. Kommunen och exploatören är överens om erforderliga fastighetsrättsliga 
åtgärder i enlighet med detaljplaneförslaget samt medfinansiering av tunnelbanan till Nacka. 
 
Kommunen tecknar avtal med Trafikverket om riskreducerande åtgärder på fastigheten 
Sicklaön 83:3. När exploateringsavtalet träder i kraft övertar exploatören samtliga 
skyldigheter som kommunen har i avtalet med Trafikverket. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 52 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 27 januari 2015 
Exploateringsavtal med Atrium Ljungberg Uddvägen AB, med bilagor (varav en avser 
Avtal med Trafikverket) 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 52 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige godkänna att kommunen ingått 
exploateringsavtal med Atrium Ljungberg Uddvägen AB (org.nr 556781-3067) för 
fastigheten Sicklaön 346:1 m fl. 
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Kommunstyrelsen bemyndigade exploateringschefen att ingå av exploateringsavtalet 
följande avtal med Trafikverket, Sicklaön 83:3. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Majvie Swärd, Jan-Eric Jansson, Birgit 
Hansson, Sidney Holm, Hans Peters, Mikael Carlsson, Gunilla Grudevall Steen och Eric 
Myrin, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Birgit Hansson yrkade, med instämmande av Majvie Swärd, bifall till kommunstyrelsens 
förslag med den ändringen att § 20 i avtalet skulle inledas med följande mening: Parterna är 
överens om att svartarbete ska stävjas och bolaget åtar sig därför att följa ID06. Hans Peters yrkande, 
med instämmande av Gunilla Grudevall Steen och Eric Myrin, avslag på detta yrkande. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige biföll Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 
Ordföranden ställde proposition på Birgit Hanssons ändringsyrkande mot Hans Peters 
yrkande om avslag på det och fann att tilläggsyrkandet hade avslagits. Votering begärdes 
och verkställdes. Vid voteringen avgavs 47 röster för Hans Peters yrkande att avslå 
tilläggsyrkandet och 14 röster för det. Kommunfullmäktige hade således avslagit Birgit 
Hanssons ändringsyrande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

1. Voteringslista 

Reservationer 
Birgit Hansson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
 
”Skrivningarna under §20 Svartarbete: ”Kommunens förbud mot svart arbetskraft enligt 
ID06 BÖR följas” är inte tillfredsställande. Självklart är ett förbud ett förbud, svartarbete är 
ju ett brott mot svensk lag och innebär också ett utnyttjande av arbetskraften. Den använda 
formuleringen är därför inte acceptabel. Om exploatören har rent mjöl i påsen bör de utan 
vidare kunna acceptera en skarpare skrivning, t ex ”Parterna är överens om att svartarbete 
ska stävjas och bolaget åtar sig därför att följa ID06… osv”.” 
 

Protokollsanteckningar 
Majvie Swärd lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp.  
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”I exploateringsavtalet § 20 Svartarbete hade vi från Socialdemokraterna velat att 
formuleringen angående kommunens förbud mot svart arbetskraft enligt ID06 ska följas, 
inte som det nu står ’bör’. Likadant gäller med formuleringen ’Kommunen önskar att 
Bolaget ska följa ID06 Allmänna bestämmelser….’ där den fetmarkerade delen borde tas 
bort. 
Vi anser dessutom att det ska byggas miljömässigt hållbart med gröna tak särskilt på denna 
plats där det skulle kunna lösa problemet med ökningen av dagvattenavrinningen.” 
 
- - - - - 
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§ 75 Dnr KFKS 2012/148-214 

Detaljplan för Kontor Uddvägen, fastigheten Sicklaön 
346:1 m.fl. Sicklaön 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar planförslaget. 
 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra ny bebyggelse för kontor, handel, kultur, 
utbildning m.m. inom fastigheten Sicklaön 346:1 som ägs av Atrium Ljungberg AB. 
Området har goda kommunikationer och närhet till service, bostäder och andra 
arbetsplatser. Planområdet är en del av området kring Fanny udde på västra Sicklaön som 
enligt översiktsplanen Hållbar framtid i Nacka (2012) ska utvecklas från ett slutet 
verksamhetsområde till en mer sammanhängande och tät stadsdel, där arbetsplatser blandas 
med bostäder och service.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 53 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 15 oktober 2014 § 256 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 16 september 2014 
Planbeskrivning 
Detaljplanekarta 
Kvalitets- och gestaltningsprogram 
Utlåtande 
Fastighetsförteckning 
Miljöredovisning 
Bullerutredning 
Dagvattenutredning 
PM Geoteknik 
Luftkvalitetsutredning 
Riskanalys 
Trafikutredning 
Parkeringsutredning 
PM Brandskydd i fasad mot Sicklavägen 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 53 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige antar planförslaget. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 15 oktober 2014 § 256 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 
kommunfullmäktige att planförslaget antas.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 76 Dnr KFKS 1997/125-214 

Detaljplan för del av Älta 10:1 m fl fastigheter, 
Ältadalen, i Älta 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar detaljplanen. 
 
Kommunfullmäktige noterar att detaljplanen och exploateringsavtalet möjliggör såväl 
mindre flerbostadshus och hyresrätter som friliggande småhus och radhus. I den vidare 
processen med att genomföra detaljplanen bör möjligheterna att åstadkomma en varierad 
bebyggelse påtalas. 
 

Ärendet 
Planområdet ligger i Älta och möjliggör en utbyggnad av bostäder, förskola och 
äldreboende.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 54 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 5 februari 2015 
Kommunfullmäktige den 2 februari 2015 § 35 
Kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 4 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 11 december 2013 § 342 
Miljö- och stadsbyggnadsnämndens tjänsteskrivelse den 22 november 2013 
Utlåtande 
Plankarta 
Planbeskrivning 
Illustrationsplan 
Miljöredovisning 
Hållbarhetsprogram 
Tryck på länken nedan eller gå in på hemsidan där handlingar som hör till ärendets tidigare 
skeden finns: http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/altadalen/Sidor/default.aspx 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 54 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta detaljplanen. 
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Beslut i kommunfullmäktige den 2 februari 2015 § 35 
Med stöd av 5 kap 36 § kommunallagen beslutade kommunfullmäktige att återremittera 
ärendet för att  

 få till stånd en tätare bebyggelse 
 en ökad exploateringsgrad och att  
 huvuddelen av bostäderna skulle utgöras av flerbostadshus 

Beslut i kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 4 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta planförslaget. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 11 december 2013 § 342 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 
kommunfullmäktige att planförslaget antas. 
 

Yrkanden 
Mats Granath yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, Cathrin Bergenstråhle, Hans 
Peters, David Bergquist och Mikael Carlsson, bifall till kommunstyrelsens förslag. Mats 
Granath yrkade därutöver, med instämmande av Jan-Eric Jansson, Cathrin Bergenstråhle, 
Hans Peters, David Bergquist och Mikael Carlsson, bifall till följande tillägg: 
”Kommunfullmäktige noterar att detaljplanen och exploateringsavtalet möjliggör såväl 
mindre flerbostadshus och hyresrätter som friliggande småhus och radhus. I den vidare 
processen med att genomföra detaljplanen bör möjligheterna att åstadkomma en varierad 
bebyggelse påtalas.” 
 
Majvie Svärd yrkade, med instämmande av Birgit Hansson, att ärendet skulle återremitteras 
för omarbetande av förslag till fördel för att planen även skulle omfatta flerbostadshus 
samt att det i stället skulle byggas förskola där det nu föreslås ett äldreboende och därmed 
bevara skogsdungen. Mats Granath yrkade avslag på detta yrkande. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige avslog Majvie Swärds yrkande om återremiss. 
 
Kommunfullmäktige biföll Mats Granaths yrkande om att anta detaljplanen och 
tilläggsyrkandet. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Granath lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp.  
 
”Protokollsanteckning från FP-gruppen med klargörande att 
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1. FP kommer att verka för att ett nytt äldreboende i älta i första hand förläggs i 
anslutning till Älta centrum. 

2. FP eftersträvar en blandning av olika hustyper och upplåtelseformer i varje nytt 
större bostadsområde i kommunen 
 

3. det i området finns behov av kompletterande anläggningar för lek, spontanidrott 
och organiserad fritidsverksamhet.” 

 
Majvie Swärd lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Med vårt återremissyrkande anser vi att detaljplanen ska omarbetas så att en del av 
området bebyggs med flerbostadshus. Vi vill se större socialt ansvarstagande i planerandet 
av vår kommun, som i det här fallet: se till att området får en blandad bebyggelse och olika 
upplåtelseformer, inte ensidig villabebyggelse som det redan finns gott om i närliggande 
områden. 
 
Vi vill också, istället för att bygga ett äldreboende långt från centrum, bygga förskola på 
denna plats. Oavsett om avsikten i planen är att bygga särskilt boende för äldre så är det 
viktigt att detta planeras i anslutning till Älta centrum så att de boende har möjlighet att 
nyttja den service som ett centrum ger. 
 
I och med detta kan då hela skogsdungen bevaras där det nu planeras byggas en förskola. 
Området skulle då få ett öppnare och mer levande grönområde om man låter den delen var 
öppen mot gatan.” 
 
Birgit Hansson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet har invändningar mot detaljplanen för f.d. grusgropen i Älta. Vi vill att där 
ska byggas mer bostäder och att de företrädesvis ska vara flerbostadshus i mindre skala. 
Flera argument har riktats mot vårt krav, bl a att planen faktiskt möjliggör byggande av 
flerbostadshus. Läser man dock de exploateringsavtal som beledsagar planen så framgår 
klart att det aldrig varit avsikten. I det läge när vårt förslag till detaljplaneändringar röstats 
ned så finns inget annat alternativ än exploatering i enlighet med dessa avtal. Det är med 
tillfredsställelse som vi kunde konstatera att planen återremitterades från 
Kommunfullmäktige. Tyvärr har dock inga av de krav på ändringar som medföljde 
återremissen inarbetats i det förslag som nu åter kommer upp till beslut.” 
 
- - - - - 
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§ 77 Dnr KFKS 2015/93-003 

Justering i miljö- och stadsbyggnadsnämndens 
reglemente 

Beslut 
Kommunfullmäktige justerar §2 punkten B.3 så att den lyder ”Upprätta och anta 
detaljplaner med standardförfarande, om de inte är av stor vikt eller har principiell 
betydelse.” 
 
En ny punkt läggs till gällande ärendeberedning som lyder ”Om minst två ledamöter så 
begär ska ett ärende inom myndighetsutskottet överlämnas till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden för avgörande.” 
 

Ärendet 
Vid årsskiftet trädde förenklingar i bestämmelser om planprocessen i kraft. Själva 
begreppet ”enkelt planförfarande” fanns inte i lagtexten utan bestod i ett antal 
bestämmelser om i vilka fall detaljplaner kunde tas fram på enklare sätt. Dessa regler är nu 
omgjorda i syfte att förenkla planprocessen generellt sett. 
 
Utgångspunkten är ett standardförfarande, sedan finns ett lite mer omfattande förfarande 
som kallas utökat förfarande och ett omfattande förfarande som kallas samordnat 
förfarande. I arbetet med reglemente för miljö- och stadsbyggnadsnämndens reglemente 
uppstod en felskrivning i §2, punkten B.3. Det skulle rätteligen ha stått ”upprätta och anta 
detaljplaner med standardförfarande, om de inte är av stor vikt eller har principiell 
betydelse” och inte ”upprätta och anta detaljplaner med samordnat förfarande, om de inte 
är av stor vikt eller har principiell betydelse”, som det nu kommit att göra enligt 
kommunfullmäktiges beslut om nämndorganisation i ärendet om mål och budget. Genom 
det nu fattade beslutet åtgärdas detta. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 55 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 28 januari 2014 § 7 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 23 januari 2015 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 55 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att justera §2 punkten B.3 så att den lyder 
”Upprätta och anta detaljplaner med standardförfarande, om de inte är av stor vikt eller har 
principiell betydelse.” 
En ny punkt läggs till gällande ärendeberedning som lyder ”Om minst två ledamöter så 
begär ska ett ärende inom myndighetsutskottet överlämnas till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden för avgörande.” 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 28 januari 2014 § 7 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige justerar §2 punkten B.3 så att den lyder ”Upprätta och anta 
detaljplaner med standardförfarande, om de inte är av stor vikt eller har principiell 
betydelse.” 
En ny punkt läggs till gällande ärendeberedning som lyder ”Om minst två ledamöter så 
begär ska ett ärende inom myndighetsutskottet överlämnas till Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden för avgörande.” 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 78 KFKS 2014/898-003 

Avfallsföreskrifter 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslagna avfallsföreskrifter för Nacka kommun enligt bilaga 1 
till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Ärendet 
Avfallsföreskrifterna utgör tillsammans med avfallsplanen Nackas renhållningsordning och 
innehåller detaljerade regler för avfallshanteringen i Nacka. De hittillsvarande föreskrifterna 
saknade de nu tillförda reglerna kring utsortering av matavfall och var generellt i behov av 
en uppdatering, både innehålls- och layoutmässigt.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 56 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 februari 2015 
Tekniska nämnden den 18 november 2014 § 223 
Avfallsföreskrifter i Nacka kommun 
Remissvar, Fastighetsägarna Stockholm 
Remissvar, Nackas miljövårdsråd 
Remissvar, miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 56 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige anta föreslagna avfallsföreskrifter för 
Nacka kommun enligt bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 

Beslut i tekniska nämnden den 18 november 2014 § 223 
Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige att anta nya avfallsföreskrifter för Nacka 
kommun enligt bilaga 4 i VA- och avfallsenhetens tjänsteskrivelse. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 79 Dnr KFKS 2013/191-040 

Ägardirektiv Nacka Energi AB 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslaget ägardirektiv för Nacka Energi AB. 
 

Ärendet 
Som ägare är det viktigt att tydligt att kommunen klargör vad den vill med ett ägt bolag och 
vilken nytta bolaget förväntas tillföra kommunen och dess medborgare. Ägardirektiv är ett 
av kommunens redskap för att styra sina aktiebolag. Det nu antagna ägardirektivet utgår 
från hur de kommunala aktiebolagen ska bidra till kommunens vision om öppenhet och 
mångfald.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 57 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 februari 2015 
Föreslaget Ägardirektiv Nacka Energi AB 
Beslutade Ägardirektiv Nacka Energi AB 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 57 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige antar föreslaget ägardirektiv för Nacka 
Energi AB. 

Beslut i kommunfullmäktige den 2 februari 2015 § 32 
Kommunfullmäktige antog föreslagna ägardirektiv för Nacka Stadshus AB, och Nysätra 
Fastighets AB. 
Förslaget om ägardirektiv för Nacka Energi AB återremitterades med stöd av 5 kap 
36 § kommunallagen enligt följande. 

 Nacka kommun i sina direktiv till styrelsen bör tydligt ange att bolaget ska ha 
energieffektivitet, energibesparingar och ekologisk hållbarhet i fokus och aktivt 
arbeta för det. Det är först då som styrelsen har ett kompletterande uppdrag till det 
som annars är en styrelses första uppdrag: att få bolaget lönsamt och effektivt. 

 Beslut om koncernbidrag ska fastställas årligen av kommunfullmäktige i samband 
med mål och budget. Det ska inte ändras vid årsredovisningen. Fjärde punkten 
under ska-krav ändras till: "lämna koncernbidrag och/ eller utdelning i enlighet med 
beslut som årligen fattas av kommunfullmäktige i samband med behandlingen av 
ärende om mål och budget för kommunen." 
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Beslut i kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 3 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige skulle anta föreslagna ägardirektiv för 
Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB och Nysätra Fastighets AB med följande justering. 
 
Nysätra Fastighets AB: 
Inriktningen är att Nysätra Fastighets AB ska avvecklas under 2016 och formerna för hur 
detta ska ske ska utredas under 2015. 
 
Nacka Energi AB: 
Punkten 6 kompletteras med följande. 
Om det sker i samband med årsbokslutet ska det föregås av dialog med styrelsen. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar yrkade, med instämmande av Sidney Holm, att ägardirektiven skulle 
justeras enligt följande. 

1. I ägardirektivets 6e ”ska-sats” följande stryks: 
”eller i samband med fastställande av årsredovisningen” 

2. Följande punkts läggs till i ägardirektivet: 
”verka för att fler Nackabor får det enklare och uppmuntras att vara energieffektiva 
och sett till Nacka Energis verksamhetsområde blir mer klimatsmarta" 

 
Christer Lydig yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunfullmäktige helt i enlighet 
med Christer Lydigs yrkande. 
 

Reservation 
Birgit Hansson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet vidhåller skälen till återremissen och vill att de ska inarbetas i 
ägardirektivet.” 
 

Protokollsanteckningar 
Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp.  
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”Folkpartiets åsikt är att en eventuell extra utdelning till ägarna, vid fastställande av 
årsredovisningen, ska göras i samförstånd mellan bolagsstyrelse och ägare. Det är viktigt att 
kunna ge bolagen en viss framförhållning om vilka avkastningskrav som gäller, och 
samtidigt vill vi vara tydliga med att Nacka Energi är en del av kommunkoncernen som ska 
se till kommunens bästa som helhet.” 
 
- - - - - 
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§ 80 Dnr KFKS 2014/441-040 

Ägardirektiv för den kommunala produktionen 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslagna ägardirektiv för den kommunala produktionen. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen är ansvarig för att tillhandahålla produktion av välfärdstjänster i den 
omfattning som medborgarna efterfrågar. På kommunstyrelsens uppdrag fullgör dess 
verksamhetsutskott ägaransvaret för produktionsverksamheterna.  
 
Produktionsverksamheterna är organiserade i två produktionsområden; Välfärd skola och 
Välfärd samhällsservice.  
 
Produktionsdirektör har det samlade, övergripande ansvaret för välfärdstjänster inom sitt 
område inför kommunstyrelsens verksamhetsutskott. Produktionsdirektören för det 
område som heter Välfärd samhällsservice är chef för verksamhetschef. 
Produktionsdirektören för det område som heter Välfärd skola är chef för rektor eller 
förskolechef, om en eller flera förskolor inte är organiserade tillsammans med skola/skolor 
inom ett verksamhetsområde. Rektor/förskolechef respektive verksamhetschef har det 
fulla ansvaret för sin verksamhet både vad gäller mål, personal, ekonomi och 
verksamhetsresultat. 
 
En av Nacka kommun styrprinciper är att ansvar ska ligga så nära medborgarna som 
möjligt. En förutsättning för medarbetare och chefer att kunna använda sitt ansvar är en 
tydlig styrning genom enkla och tillgängliga regelverk. Detsamma gäller för de politiska 
delarna av organisationen som ansvarar för styrningen. Kommunfullmäktige antar därför 
föreslagna ägardirektiv som grund för styrningen av den kommunala produktionen av 
välfärdstjänster. Styrningen vilar på kommunens vision, grundläggande värdering, 
styrprinciper och mål- och resultatstyrning och kopplar kommunstyrelsens förväntningar 
utifrån dessa.  
 
Ägardirektivet är uppbyggt så att det till styrmodellen är kopplat vad som förväntas av 
produktionsverksamheterna. På så sätt konkretiseras grundläggande värdering, vision och 
mål i specifika direktiv. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 59 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 februari 2015 
Förslag till ägardirektiv 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 59 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige antar föreslagna ägardirektiv för den kommunala produktionen. 
 

Yrkanden 
Birgit Hansson yrkade, med instämmande av Sidney Holm, bifall till kommunstyrelsens 
förslag med den justeringen att ordet ”kund” byts ut mot ”brukare”. 
 
Cathrin Bergenstråhle yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige tog först ställning till förslaget om ägardirektiv tom frågan om orden 
”kund” eller ”brukare” och biföll därvid Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 
Ordföranden ställde proposition på Birgit Hanssons ändringsyrkande avseende orden 
”kund” eller ”brukare” och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. 
Vid voteringen avgavs 34 röster mot Birgit Hanssons yrkande och 27 röster för det. 
Tilläggsyrkandet hade således avslagits. 
Vid votering avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 

Reservationer 
Birgit Hansson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
 
”I ägardirektiven anges att man ska "tillämpa en modell för uppföljning med de fyra 
perspektiven kund, verksamhet, medarbetare och ekonomi". Vänsterpartiet motsätter sig 
att begreppet kund används i sammanhang i kommunen där man menar brukare i någon 
bemärkelse. Som medborgare i kommunen är vi inte kunder till kommunens verksamheter. 
Begreppet kund ger helt fel bild av relationen mellan personen och kommunen, förutsätter 
tex inga rättigheter och skyldigheter. Genom begreppet kund fråntar sig kommunen 
ansvaret och lägger över det på personen. Det solidariska i att ge medborgarna omsorg och 
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tjänster efter behov, ersätts av ett individualistiskt och marknadsmässigt synsätt. 
Kommunen har ett ansvar att stödja och hjälpa medborgare, som har behov av hemtjänst, 
ledsagare, äldreomsorg och vad det vara månde - att tillhandahålla tjänster med hög 
kvalitet. Som medborgare med behov av stöd o hjälp blir jag brukare av dessa tjänster, som 
kommunen bestämmer innehåll o volym av. Att jag kan välja vem som utför tjänsterna gör 
mig inte till kund. Det är självklart ett ideologiskt val av alliansmajoriteten att använda 
begreppet kund 
Enligt Wikipedia är definitionen på kund: "Fysisk eller juridisk person som köper eller hyr 
en vara från ett företag eller en person. De olika behov som en kund har skapar 
efterfrågan".  
Enligt vårt sätt att se relationen mellan medborgare och kommun är det kommunen som är 
kund hos tjänsteföretagen och medborgaren som är brukare av de tjänster som 
tillhandahålls.” 
 
Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 
- - - - - 
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§ 81 Dnr KFKS 2014/602-299 

Flerbostadshus med hyresrätter på gamla 
Porsmosseverkets tomt i Kummelnäs 
Motion den 16 juni 2014 av Gunnel Nyman Gräff och Kaj Nyman (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen med motivering att planarbete för området 
bör ha ett bredare perspektiv för att lösa långsiktiga behov.  
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen ska starta ett arbete för att bygga flerbostadshus med 
hyresrätter på den tomt i Kummelnäs där Porsmosseverket låg. 
 
Arbetet med utveckling av Porsmosseområdet behöver inledas med en noggrann studie av 
vilka behov som finns i norra Boo i form av kommunal och annan service, så att viktiga 
önskemål hos kommunens medborgare kan tillmötesgås på bästa sätt.  
Exploateringsekonomin bör utredas och att prioritering gentemot andra 
stadsbyggnadsprojekt i kommunen behöver göras. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 60 
Exploateringsenhetens och planenhetens tjänsteskrivelse den 23 januari 2015 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 10 december 2014 § 329 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 60 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå förslaget i motionen med 
motivering att planarbete för området bör ha ett bredare perspektiv för att lösa långsiktiga 
behov.  

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 10 december 2014 § 329 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå förslaget i 
motionen. 
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Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff yrkade, med instämmande av Louise Ollivier, Kaj Nyman och 
Camilla Carlberg, bifall till förslagen i motionen. 
 
Richard Wendt yrkade, med instämmande av Louise Granath, Bosse Ståldal och Cathrin 
Bergenstråhle, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Richard Wendts yrkande mot Gunnel Nyman Gräffs 
yrkande och fann att Richard Wendts yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster för Richard Wendts yrkande och 21 röster för 
Gunnel Gräffs yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Richard Wendts yrkande. 
 

Reservationer 
Gunnel Nyman Gräff anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig 
mot beslutet. 
 

Protokollsanteckning 
Louise Granath lät anteckna följande för Folkpartiets kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Folkpartiet arbetar för att cirka 1/3 av de bostäder kommunen bygger ska vara hyresrätter. 
Framför allt behöver vi bygga fler billiga bostäder som t.ex. unga har råd att bo i. När det 
gäller gamla Porsmosseverkets mark har Fritidsnämnden beslutat att behandla ett initiativ 
om att utreda möjligheten att anlägga en 11-manna konstgräsplan på samma mark. Vi 
behöver fler fotbollsplaner i kommunen och detta är en intressant möjlighet som skulle 
kunna stärka idrotts- och fritidsutbudet för barn och unga. Vi ska prioritera idrott och fritid 
när Nacka växer.” 
 
- - - - - 
  



 
68 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 82 Dnr KFKS 2014/915-379 

Klimatsmart energi genom solceller 
Motion den 27 oktober 2014 av Mattias Qvarsell och Helena Westerling (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att ett beslutsunderlag för Nacka kommun ska tas fram avseende att 
bli självförsörjande på förnybar energi. Vidare menar de att de förmodade ekonomiska 
överskottet används för att stödja omställning till en klimatsmart elanvändning. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 61 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 22 januari 2015 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 61 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera följande. Nacka kommun har idag 
en strategisk långsiktighet i miljö- och klimatarbetet. Det pågår ett arbete för att ta fram 
hållbara lösningar och åtgärder som uppfyller de beslutade miljö- och klimatmålen och 
fullmäktige har beslutat inrätta en miljömålskommitté inom kommunstyrelsens 
ansvarsområde. Det finns således en grund för hur kommunen aktivt ska arbeta framöver 
och vilka insatser och/eller underlag som behöver tas fram. Det är därför inte aktuellt att i 
dagsläget ta fram ett särskilt beslutsunderlag för Nacka kommun att bli självförsörjande på 
förnybar energi. Motionen medför ingen ytterligare åtgärd. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
  



 
69 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 83 Dnr KFKS 2014/697-622 

Pedagogiska måltider i skolan och förskolan  
Motion den 14 juni 2014 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Motionären vill att det ska införas pedagogiska måltider i förskolan och skolan till och med 
årskurs sex och att det ska tas fram riktlinjer för dessa.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 62 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 februari 2015 
Utbildningsnämndens den 24 september 2014 § 58 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 62 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att det införs pedagogiska måltider i 
förskolan och skolan upp till årskurs sex och att det tas fram mål och riktlinjer för de 
pedagogiska måltiderna. Kommunen kan inte ålägga de fristående huvudmännen att 
bedriva en verksamhet med pedagogiska måltider. För de kommunala skolorna och 
förskolorna ingår det i rektors/förskolechefs ansvar att avgöra om pedagogiska måltider 
ska vara ett inslag i deras verksamheter. 

Beslut i utbildningsnämnden den 24 september 2014 § 58 
Utbildningsnämnden beslutade föreslå kommunfullmäktige att anse motionen besvarad 
och därmed lämnas utan åtgärd med hänvisning till att pedagogiska måltider redan i dag är 
ett uppdrag inom förskolan och skolan. Ansvaret för att detta efterlevs åligger varje 
huvudman, och som en del av den pedagogiska verksamheten ingår de pedagogiska 
måltiderna i utbildningsnämndens uppföljning och utvärdering. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
- - - - - 



 
70 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 84 Dnr KFKS 2013/826-006 

Ekologiskt, rättvisemärkt och vegetariska alternativ vid 
kommunens sammankomster 
Motion den 16 december 2013 av Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
I motionen föreslås att mat som erbjuds vid större kommunala sammankomster ska ha 
vegetarisk mat som huvudalternativ och att sådant som serveras vid sammanträden ska vara 
rättvisemärkt och ekologiskt. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 63 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 januari 2015 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 63 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att förtäring vid kommunens sammankomster 
som utgångspunkt ska vara vegetarisk. När det gäller att ställa krav på rättvisemärkning av 
det som serveras vd sammankomsterna får kommunstyrelsen ta ställning vid kommande 
upphandling om det är ett krav som bör ställas. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
  



 
71 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 85 Dnr KFKS 2014/601-009 

Förebygga mutor och korruption 
Motion den 16 juni 2014 av Mattias Qvarsell och Kaj Nyman (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Motionärerna vill att kommunen ska utarbeta en riskbaserad antikorruptions- och 
mutbrottspolicy, så att kommunen ligger i frontlinjen när det gäller kampen mot 
korruption. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 64 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 januari 2014 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 64 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen om att ta fram en antikorruptions- och 
mutbrottspolicy. En policy anger ett förhållningssätt där Nacka kommun som organisation 
tar ställning i en viss fråga. Att uttala att medarbetare och förtroendevalda inte ska begå 
brott i sitt uppdrag är inte ett verkningsfullt sätt att arbeta mot oegentliga beteenden. 
Kommunen kan inte heller i en policy definiera godtagbara respektive icke godtagbara 
beteenden. Det ingår i kommunstyrelsens ansvar att säkerställa att det ständigt pågår ett 
systematiskt arbete på flera plan för att förebygga och förhindra mutor och korruption och 
kommunfullmäktige noterar redovisningen av det arbetet. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
  



 
72 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 86 Dnr KFKS 2014/599-020 

Yttrande- meddelarfrihets- och visselblåsarpolicy i 
kommunen 
Motion den 16 juni 2014 av Mattias Qvarsell och Kaj Nyman (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Motionärerna vill att det ska tas fram en yttrande-, meddelarfrihets- och visselblåsarpolicy 
för att reda ut förhållandena mellan sekretess och meddelarfrihet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 65 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 januari 2015 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 65 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att det ska tas fram en yttrande-, 
meddelarfrihets- och visselblåsarpolicy för att reda ut förhållandena mellan sekretess och 
meddelarfrihet. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
  



 
73 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 87 Dnr KFKS 2014/89-315 

Parkeringsplatser vid Tallbacken och Sickla strand 
Motion den 3 februari 2014 av Tuija Meisaari Polsa och Kaj Nyman (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Socialdemokraterna Tuija Meisaari-Polsa och Kaj Nyman föreslår att kommunen utreder 
möjligheterna att ha boendeparkeringar inom området Sickla strand och Tallbacken.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 66 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 februari 2015 
Tekniska nämnden den 20 maj 2014 § 94 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 66 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera att garanterade parkeringsplatser 
för boende bara kan skapas på tomtmark. Parkeringsplatserna vid Sickla strand och 
Tallbacken ligger på allmän platsmark och kan inte överlåtas till de boende i området, 
eftersom anläggningar på allmän plats alltid ska vara tillgängliga för allmänheten. Förslagen 
i motionen avslås därför. 
 

Beslut i tekniska nämnden den 20 maj 2014 § 94 
Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige besluta att motionen är besvarad i och 
med att nya parkeringstal föreslås och att parkeringsavgifter är planerade att införas under 
2015. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
  



 
74 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 88 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 
Slutlig rösträkning och mandatfördelning med bilagor från Länsstyrelsen. 
 
- - - - - 
  



 
75 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 
 

§ 89 

Anmälningar från revisorerna 
Yttrande till revisionsrapport 5/ 2014 Granskning av intern kontroll. 
Yttrande till revisionsrapport 6/ 2014 Uppföljning av tidigare granskningar. 
 
- - - - - 
  



 
76 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 90 Dnr KFKS 2015/228-258 

Återbetalning av och stopp för gatukostnadsersättningar 
Motion den 23 mars 2015 av Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och Christina 
Ståldal (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



 
77 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 91 Dnr KFKS 2015/229-210 

Kummelnäsområdet som bevarandeområde enligt 
detaljplan 
Motion den 23 mars 2015 av Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och Christina 
Ståldal (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



 
78 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 92 Dnr KFKS 2015/231-770 

Sjukhus i Nacka 
Motion den 23 mars 2015 av Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och Christina 
Ståldal (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



 
79 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 93 Dnr KFKS 2015/233-109 

Behandling av motioner 
Motion den 23 mars 2015 av Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och Christina 
Ståldal (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



 
80 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 94 Dnr KFKS 2015/232-007 

Kommunfullmäktiges revisorer 
Motion den 23 mars 2015 av Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och Christina 
Ståldal, (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



 
81 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 95 Dnr KFKS 2015/236-209 

Boende till överkomligt pris 
Motion den 23 mars 2015 av Sidney Holm (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



 
82 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 96 Dnr KFKS 2015/237-133 

Tillfälliga flyktingbostäder 
Motion den 23 mars 2015 av Sidney Holm (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



 
83 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 97 Dnr KFKS 2015/234-265 

Upprustning av Långsjöns naturreservat 
Motion den 23 mars 2015 av Martin Hellströmer, Zakia Mirza och Majvie Swärd (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



 
84 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 98 Dnr KFKS 2015/235-820 

Jämställda fritidsanläggningar 
Motion den 23 mars 2015 av Martin Hellströmer, Khashayar Farmanbar, Majvie Swärd och 
Helena Westerling (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



 
85 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 99 Dnr KFKS 2015//240-105 

Studieresors nytta för Nacka kommuns invånare 
Interpellation den 23 mars 2015 av Christina Ståldal (NL) 
 
Christina Ståldal (NL) anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
 
  



 
86 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 100 Dnr KFKS 2015/242-739 

Framtiden för Handikappforum 
Interpellation den 23 mars 2015 av Kaj Nyman (S) 
 
Kaj Nyman (S) anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande upplästa 
interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
 
  



 
87 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 101 Dnr KFKS 2015/243-610 

Strategi för pedagogiskt ledarskap i kommunens 
gymnasieskolor 
Interpellation den 23 mars 2015 av Magnus Söderström (MP) 
 
Magnus Söderström (MP) anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa 
följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
  



 
88 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 102 Dnr KFKS 2015/241-210 

Nacka kommuns uppföljning av Kummelnäsområdet 
som bevarandeområde 
Interpellation den 23 mars 2015 av Christina Ståldal (NL) 
 
Christina Ståldal anhöll om att till miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande 
framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
  



 
89 (89) 

 23 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 103 Dnr KFKS 2015/244-609 

Betyg från årskurs 4 
Interpellation den 23 mars 2015 av Camilla Carlberg (V) 
 
Camilla Carlberg (V) anhöll om att till utbildningsnämndens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
 


